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Tvítujeme 

Z nášho 
Facebooku 

V piatok 17. septembra uverejnil chorvátsky denník Večernji 
list článok veľvyslanca SR v Záhrebe P. Suska o skúsenostiach 
Slovenska s prijatím eura. Ambíciou Chorvátskej republiky je 
splniť všetky kritériá na prijatie spoločnej európskej meny už  
k 1. januáru 2023, no medzi občanmi panujú obavy (najmä)  
z možného zdražovania tovarov a služieb na domácom trhu. 
Skúsenosti Slovenska však ukazujú, píše v článku veľvyslanec, 
že takéto obavy sú neopodstatnené, a že výhody zavedenia 
eura viac než vyvážili strach zo straty fiškálnej suverenity. Celý 
text článku nájdete na tomto linku: EURO. 

O skúsenostiach s eurom 

Vo štvrtok 9. septembra 
sme si pripomenuli 
Pamätný deň obetí 
holokaustu a rasového 
násilia. V tento deň  
v roku 1941 vtedajší 
klérofašistický Slovenský 
štát ratifikoval takzvaný 
Židovský kódex – sériu 
zákonov a nariadení, ktoré 
pripravili 80 000 
slovenských Židov o ich 
občianske a hospodárske 
práva a fakticky ich 
vytesnili na okraj 
spoločnosti. Priamym 
dôsledkom prijatia Kódexu 
boli deportácie a následná 
masová likvidácia Židov vo 
vyhladzovacích táboroch  
v Poľsku, Nemecku a 
Rakúsku.  

V sobotu 11. septembra sme prijali pozvanie na  
22. Večer polesňakov (zemiakových placiek)  
v Markovci Našickom, na ktorom sa predstavilo  
5 tímov (Nočné neviniatka, Tlačeniče, Speváčky, 
Cipovičke a Družke). Po tom čo minulý ročník 
musel byť kvôli pandémii virtuálny, sa v tomto 
roku podarilo zorganizovať fyzické stretnutie 
pod záštitou Matice slovenskej  Našice, mesta 
Našice, Slovenského kultúrno-umeleckého 
spolku Fraňa Strapača a iných.  

Placky „na pľaci“ 

Kogeneračná elektráreň Reneteh v chorvátskom 
Oguline je pýchou slovenského investora NTE 

Development. Spracovanie biomasy modernou 
technológiou umožňuje kombinovanú výrobu 
elektriny (4,9 MWh) a tepla (10 MW). Okrem 

toho sa tu vyrába extrémne čistý karbón/uhlík 
(75-96 %), využiteľný v ďalších odvetviach ako je 

výroba obuvi, káblov, či v automobilovom 
priemysle. Aj o tom sme 16. septembra hovorili 

priamo v elektrárni so zástupcami investora, 
ktorý plánuje rozšíriť svoje aktivity na ďalšie 

využitie tepelnej energie, do výroby peliet a do 
drevospracujúceho priemyslu.  

Pod napätím 
megawattov 

Ekonomická spolupráca je dôležitou dimenziou 
vzájomných vzťahov krajín. Aj preto sme iniciovali 

konzultácie vo formáte pracovného obeda  
s pracovníčkami Sekcie medzinárodných vzťahov 

Chorvátskej hospodárskej komory (HGK). Súčasne  
s prijatím nového zákona o HGK sa totiž očakávajú zmeny 

aj v poskytovaní služieb (chorvátskym) podnikateľom. 
Podľa I. Obradoviċ a A. Karliċ by však dopad týchto zmien 

na rozsah vzájomnej obchodnej spolupráce so 
Slovenskom nemal byť výrazný. Uvidíme...  

O dopade zmien na 
obchodnú spoluprácu 

http://www.twitter.com/PeterSusko1
https://www.facebook.com/Veleposlanstvo-Slovačke-u-Zagrebu-Veľvyslanectvo-Slovenska-v-Záhrebe-1374566699537586/
https://www.vecernji.hr/vijesti/slovacki-veleposlanik-otkrio-je-hrvatskoj-pet-dobrih-stvari-oko-eura-gradani-i-tvrtke-su-puno-ustedjeli-1523930

